
Jaroslav Kynych: Měl jsem štěstí na lidi
Hasičská práce přinášela po
celý život Jaroslavu Ky-
nychovi ze Sboru dobrovol-
ných hasičů v Jilemnici velké
potěšení. „Ono je to vcelku
jednoduché. Aby člověku prá-
ce přinášela radost, k tomu je
potřeba se jí plně věnovat a ne-
vzdávat se. Měl jsem to štěstí,
že jsem se dostal k hasičům,“
vzpomíná.

Když začal před pětačtyři-
ceti lety pracovat jako vedou-
cí mladých hasičů, netušil, že
tahle činnost se stane jeho ži-
votní láskou. Naučil několik
stovek dětí základům hasič-
ské činnosti a neustále práci
rozvíjel. Jeho svěřenci po-
stupně vnikali do tajů hasič-
ských soutěží. Trpělivě s nimi
nacvičoval jednotlivé úkony
požárního útoku, štafet. „V té
době byly na okrese Semily
nejvýše čtyři kolektivy, mí
svěřenci mezi nimi. Cítil jsem,

že musíme mezi mládeží zá-
jem o hasičinu více podpořit a
získávat je pro zajímavou čin-
nost.“

Stal se vedoucím odborné
rady mládeže při OSH. Se spo-
lupracovníky , vedením sdru-
žení a vedoucími mládeže ve
sborech se jim dařilo počty od-
dílů mladých hasičů zvyšovat
a práci podporovat. Podle pro-
pozic hry Plamen připravo-
vali podzimní branné závody a
okresní kola, pro vedoucí po-
třebná školení. „Vedl jsem od-

bornou radu mládeže čtyřicet
roků. Měli jsme jako tým ob-
rovskou radost, když jsme po-
stupně viděli výsledky. Mno-
hé kolektivy se začaly prosa-
zovat na krajských soutěžích.
Například Jilemnice, Horní
Branná, Poniklá a další,“ při-
pomíná Jaroslav Kynych.

V hasičských sborech zís-
kávaly děti důležité návyky,
naučily se navzájem si pomá-
hat, dokázaly týmově spolu-
pracovat, hasičská práce byla
pro ně přitažlivá.

Naučily se specifickým do-
vednostem a přestože některé
z oddílů odešly, získané do-
vednosti a znalosti jim zůsta-
ly pro život. Z kolektivů mla-
dých hasičů se mnozí postu-
pem doby stali členy sborů, za-
čali pracovat u profesionál-
ních hasičů.

V současné době má okres
Semily se 74 tisíci obyvateli ví-

ce jak 7 200 hasičů a z toho po-
čtu kolem tisícovky mladých
hasičů do osmnácti let.

„Určitě bych sám nedoká-
zal bez členů ve sborech, bez
spolupráce se školami a další-
mi aktivními členy odborné
rady mládeže dosáhnout na
tak dobrou bilanci. Lví podíl
na tom mělo Okresní sdružení
hasičů . A já? Osobně jsem měl
štěstí na obětavé a nadšené li-
diastakovýmisepracovalona
výbornou. Jsem rád, že dnes
patříme, coby okres, k nejú-
spěšnějším v rámci republiky
nejen v počtu mládežnických
kolektivů, ale také co se týká
výrazných úspěchů na soutě-
žích, včetně mezinárodních,“
dodává Jaroslav Kynych.

V minulosti byl oceněn nej-
vyšším svazovým vyzname-
náním SH ČMS – Řádem sv.
Floriána a titulem Zasloužilý
hasič. Věra Nutilová


